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Historie školy 

Historie Obchodní akademie T. G. Masaryka v Jindřichově Hradci se datuje od června roku 
1913, kdy rakouské ministerstvo kultury a vyučování rozhodlo o otevření městské dvouleté 
obchodní školy s českým vyučovacím jazykem. K obchodní škole byla následně připojena i 
kupecká škola pokračovací, která v Jindřichově Hradci existovala od roku 1885 jako nejstarší 
škola daného typu v Rakousku-Uhersku. Studium oboru obchodní akademie bylo zahájeno od 
školního roku 1937/38. Obchodní akademie se vyznačovaly dobře koncipovanými studijními 
programy a díky nim dosáhly prestižního postavení mezi odbornými školami. V roce 1961 byl 
změněn název školy pro dvouleté studium na ekonomickou školu, pro čtyřleté studium na 
střední ekonomickou školu. Původní název se škole vrací až v roce 1990 na studium je pětileté. 
Ve školním roce 1999/2000 je pětileté studium ukončeno a učební plán je koncipován na 
zachování priorit obchodní akademie. V roce 2002 je do sítě středních škol zařazen nový obor 
a tím je ekonomické lyceum. Ve školním roce 2008/2009 byl zpracován školní vzdělávací 
program pro oba dva obory a tento program začal platit od 1. 9. 2009 počínaje výukou v prvních 
ročnících. V roce 2013 byl stávající ŠVP upraven, tak aby skladba předmětů, zejména v oblasti 
ekonomiky odpovídala současným požadavkům. V roce 2016 byl  stávající ŠVP zcela 
přepracován a po konzultaci s ČŠI a po schválení školskou radou je platný od 1. 9. 2016 pro 
oba dva obory. 

Přehled studijních oborů: 

Obchodní akademie (63-41-M/02) střední vzdělávání s maturitou v oboru 
  ekonomika a podnikání 

Ekonomické lyceum (78-42-M/02) střední vzdělání s maturitou pro přípravu 
  žáků na vysokoškolské studium, ekonomické 
  a humanitní 
 
Jednoletý kurz cizích jazyků  jazykové vzdělávání absolventů středních 
  škol v německém a anglickém jazyce 

Naplněnost jednotlivých oborů v roce 2021/22 
 

Druh studia Počet tříd Počet žáků 
Denní studium 11 209 
Jednoletý kurz 0 0 
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Doplňková činnost školy je orientována na jazykové kurzy, odborné kurzy a pronájem učeben 
školy pro komerční účely, a to jak pro zájemce z řad veřejnosti, tak pro organizace. Ve školním 
roce 2021/22 probíhaly konverzační kurzy anglického jazyka 

 
Personální zabezpečení školy 

Ve školním roce 2021/22 pracovalo ve škole 21 pedagogických pracovníků. Všichni 
pedagogové jsou plně aprobováni a kvalifikováni. 
 

Vedení školy 

Titul Příjmení a jméno funkce 
Ing. JANDA Josef ředitel školy 
Ing. FREJLACH Radim zástupce ředitele 

 
 
 
Vyučující na OA TGM Jindřichův Hradec v školním roce 2021/22 
 
 

PČ TITUL Příjmení a jméno  

1 Mgr. ŠOUSTAROVÁ 
BERANOVÁ  Jana 

ANJ, FRJ 

2 Mgr.  BROŽKOVÁ Věra ANJ, jazyková škola, třídní 4. B 

3 Ing.    FREJLACH Radim zástupce ředitele, INF, správce sítě, pověřenec GDPR 

4 Mgr.    HAUZROVÁ Ilona ANJ, vedoucí sekce ANJ, knihovna, třídní 2. C 

5 Mgr.    IMBEROVÁ Jana CJL,NEJ, knihovna, čeština pro cizince, třídní 2. B 

6 Ing. JANDA Josef ředitel, UCE 

7 Mgr.    JANTAČ František ANJ, FYZ, třídní 1. C 

8 Ing. PŘECHOVÁ Blanka přírodní vědy (CHE, ZPV, BIO) 

9 Mgr. KOUBA Jan DEJ,NEJ,TEV, protidrogový koordinátor 

10 Ing.    KOZÁKOVÁ Jitka EKO,UCE,USW,SEK, třídní 2. A 

11 Ing.    KRÝZOVÁ Jana EKO,UCE,USW, třídní 4. A, koordinátorka EVVO 

12 Mgr.    KUBÁKOVÁ Eva MAT,FYZ, třídní 4. C 

13 Ing.    LORENCOVÁ Ivana MAT, INF, CMA, jednatelka SRPŠ, třídní 1. C 

14 Ing.         PETRÁKOVÁ Miroslava UCE,USW,EKO,PEK, výchovný poradce, třídní 3. A 
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15 Ing.    POUZAROVÁ Dana EKO,SEK,ZSV,SPV,PEK, třídní 3. B 

16 Ing.    RŮTOVÁ Ivana EKO,UCE,USW,SEK 

17 Mgr. ŠARLINGROVÁ Jana CJL,NEJ 

18 Ing. ŠÍMA  Karel INF, třídní 1. B 

19 Mgr. TREPKOVÁ Šárka CJL,DEJ,ZSV 

20 Mgr.    VYBÍRAL Vladimír HOZ,ZEM,TEV 

21 Ing.  Magdaléna Vozábalová SPK, SEK 

 
 
 
 
 
Provozní zaměstnanci 
 
MADLÉ Jana odborná administrativní pracovnice 
STUCHLÍKOVÁ Vlasta ekonom 
GERMINOVÁ Jaroslava uklízečka 
ZAHRADNÍKOVÁ Alena uklízečka 
HANDL Jiří školník 
NAVAROVÁ Markéta asistent pedagoga 

 

Celkový počet zaměstnanců k 30. 6. 2022 
 
Evidenční počet, fyzické osoby:  27 
- z toho ženy  20 
 
 
 

Další vzdělávání pedagogických pracovníků 

V letošním školním roce jsme uzavřeli program financovaný z Evropské unie, určený pro 
vzdělávání pedagogických pracovníků. V programu Erasmus+ to byl program pod názvem 
We want to be a modern European school zaměřený jazykovou přípravu učitelů. V průběhu 
celého školního roku se učitelé účastní, seminářů, školení a workshopů, ve kterých si zvyšují 
svoji odbornou kvalifikaci. 
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Údaje o přijímacím řízení 

Ve školním roce 2021/22 bylo organizováno přijímací řízení formou jednotné přijímací 
zkoušky (JPZ).  Pravidla pro přijímání nových žáků se oproti předchozímu roku příliš 
nezměnila, pouze jsme zohlednili přijímání uchazečů v dalších kolech bez nutnosti vykonání 
přijímací zkoušky. 

Pravidla pro přijímání žáků a uchazečů ke studiu ve školním roce 2021/22 pro školní rok 
2022/2023 
 
§ 2 Podmínky přijetí  
 
Nutnou podmínkou pro přijetí uchazeče ke studiu je:  
 
1) ukončené základní vzdělání  
2) poskytnutí studijních výsledků z 8. ročníku a 1. pololetí 9. ročníku 
 
 
§ 3 Přihlášky  
 
1) termín pro podání přihlášek je do 1. března 2022 včetně, a to osobně nebo poštou.  
2) pokud je to možné, podepíší přihlášku oba zákonní zástupci.  
3) potvrzení od lékaře na přihlášce se nevyžaduje.  
 
§ 4 Přijímací řízení  
 
Jednotná přijímací zkouška z českého jazyka a literatury a z matematiky proběhla 
 
3. 12. dubna 2022 – první kolo 
4. 13 dubna 2022 – druhé kolo  
 
Pořadí uchazečů pro přijetí se stanoví na základě:  
1) jednotné přijímací zkoušky – váha 60%, 
2) prospěchu z předmětů ČJL, matematika, cizí jazyk, zeměpis a dějepis 8. ročníku a  

a) v 1. pololetí 9. ročníku základní školy - váha 30%: 
b) předmět, který je na vysvědčení klasifikován stupněm „výborný“, se hodnotí 3 body, 

předmět hodnocený stupněm „chvalitebný“ 2 body, předmět hodnocený stupněm 
„dobrý“ 1 bodem,  

c) žák nemůže být přijat, pokud na konci 8. ročníku nebo v 1. pololetí 9. ročníku ZŠ byl 
hodnocen známkou nedostatečný z některého z předmětů uvedených v §4 odst. 2,  

3) umístění v soutěžích a výsledků zkoušek z cizího jazyka - váha 10%:  
a) za umístění na 1. místě ve školním kole a za každé umístění na 1. - 3. místě v okresním, 

krajském či republikovém kole vědomostní soutěže či olympiády, získá uchazeč 5 bodů,  
b) za umístění na 1. – 3. místě v soutěži ZAV nebo v jazykových soutěžích pořádaných 

OA TGM získá uchazeč 5 bodů,  
c) za vykonání zkoušky Cambridge English YLE Flyers s úspěšností alespoň 10 erbů získá 

uchazeč 10 bodů, za úspěšné složení zkoušky KET nebo PET 20 bodů,  
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d) maximální počet započtených bodů je 20. 

 
Pokud dojde při hodnocení zájemců o studium k rovnosti bodů, rozhoduje o umístění známka 
z cizího jazyka v 1. pololetí 9. ročníku, dále pak známka z matematiky, českého jazyka 
a dějepisu.  
 
Školní přijímací zkouška se nekoná.  
 
§ 5 Hodnocení cizinců  
 
Ředitel školy pro hodnocení výsledků jednotné zkoušky cizinců, kteří nekonají zkoušku 
z českého jazyka a literatury podle § 20 odst. 4 školského zákona, vytváří ve spolupráci 
s Centrem pro zjišťování výsledků vzdělávání pořadí uchazečů na základě redukovaného 
hodnocení všech přijímaných uchazečů v přijímacím řízení do daného oboru vzdělání.  
 
§ 6 Výpočet bodů  
 
Celkový počet bodů dosažených v přijímacím řízení bude vypočítán jako součet následujících 
částí:  
1) podíl bodů dosažených při jednotné přijímací zkoušce (ČJL a MAT dohromady) a max. 

bodového zisku (tj. 100) násobený 60 a zaokrouhlený na 2 desetinná místa,  
2) podíl bodů dosažených na základě §4 odst. 2a a max. bodového zisku (tj. 45) násobený 30 

a zaokrouhlený na 2 desetinná místa,  
3) podíl bodů dosažených na základě §4 odst. 3a a max. bodového zisku (tj. 20) násobený 10 

a zaokrouhlený na 2 desetinná místa.  

Celkový max. počet bodů dosažených ze všech 3 částí je 100.  
 
§ 7 Počty přijímaných uchazečů  
 
V prvním kole přijímacího řízení je přijímáno 28 uchazečů na obor obchodní akademie a 56 
žáků na obor ekonomické lyceum. Dvě místa na každém oboru jsou určena pro odvolací řízení 
a další kola přijímacího řízení  
 
§ 8 Další kola přijímacího řízení  
 
V souladu s § 60f školského zákona může ředitel školy vyhlásit další kola přijímacího řízení, 
pokud se v prvním kole nenaplnil stanovený počet pro jednotlivé obory. V dalších kolech 
přijímacího řízení se pořadí stanoví za stejných podmínek jako v prvním kole. 
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Výsledky přijímacího řízení v roce 2022 

Obor Počet přihlášených v 1. kole Počet přijatých k 30.6. 
Obchodní akademie 44 23 
Ekonomické lyceum 86 38 

Žáci přijatí do prvních ročníků konali v měsíci červnu vstupní test z cizího jazyka a na základě 
tohoto testu byli rozděleni do skupin pro výuku jazyků. V současné době je preferován anglický 
jazyk, na druhém místě je jazyk německý. V tomto roce jsme zaznamenali zájem o výuku 
francouzského jazyka, a proto jsme otevřeli skupinu pro tento jazyk.  
 

Přehled žáků v jednotlivých oborech a celkový počet tříd 

Studijní obor Kód Počet žáků Počet tříd 
Obchodní akademie 63-41-M/02 68 4 
Ekonomické lyceum 78-42-M/02 141 7 

 

Výsledky vzdělávání žáků 

      Vzdělávání žáků probíhalo po celý rok formou prezenční výuky, kdy jsme museli dohnat 
část výuky z předchozích let, kdy distanční výuky nedovolovala některé části učiva probrat na 
odpovídající úrovni. Výsledky vzdělávání jsou velmi dobré a můžeme konstatovat, že jsme 
předchozí distanční období zvládli. Průměrný prospěch a počet žáků, kteří nepostoupili do 
dalšího ročníku, se nevymyká počtům z předchozích let.     

 
Studijní výsledky 2021/22 
 

Třída 
Počet 
žáků 

Vyznamenání Prospělo Neprospělo 
Průměrný 
prospěch 

1. A 20 4 16  2,00 

1. B 16 3 13  2,11 

1. C 28 2 26  1,88 

2. A 16 2 13 1 2,28 

2. B 15 1 14  2,19 

2. C 22 8 14  1,90 

3. A 16 1 15  2,34 

3. B 22 3 18 1 1,91 

4. A 15  15  2,56 

4. B 16 1 15  2,47 

4. C 23 1 22  2,46 
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Maturitní zkoušky probíhaly standardním způsobem a výsledky jsou srovnatelné s předchozími 
roky. V počtu 53 žáků, kteří skládali maturitní zkoušku jsou na obchodní akademii tři žáci, kteří 
neprospěli u státních maturit. Dva a českého jazyka, dva z matematiky a jeden z angličtiny. Na 
ekonomickém lyceu všichni prospěli u státní maturity, ale dva nezvládli profilovou zkoušku 
z českého jazyka a  jeden praktickou zkoušku. 
 

Výsledky maturitních zkoušek 

 
Ukazatel Obchodní akademie Ekonomické lyceum 
Počet žáků 15 39 
Připuštěno k MZ 14 39 
Prospělo s vyznamenáním x x 
Prospělo 11 36 
Neprospělo 3 3 

 

Jazyková škola 

Jazyková škola vykazuje více méně setrvalý trend výuky. Stejně jako v předchozích letech jsme 
nenaplnili jednoroční pomaturitní jazykový kurz. Zájem o tento kurz je minimální. Jazykové 
konverzační kurzy anglického jazyka mají stálé zájemce a tyto kurzy probíhají bez větších 
problémů. Tak jako v předchozích letech není zájem o výuku německého jazyka a tento kurz 
nebyl otevřen. Naše škola pravidelně pořádá jarní a podzimní cambridgské zkoušky ve 
spolupráci se společností ELEC. Převážná část zájemců je z řad naší školy, pokud se jedná o 
zkoušky na středoškolské úrovni.  V červnovém termínu skládalo 57 studentů zkoušky úrovně 
PET, 12 FCE a 2 CAE.  Testů YLE pro žáky základních škol 47 dětí. V letošním ani 
v předchozím roce jsme nezaznamenali žádné zájemce o státní jazykové zkoušky. 

Jazykové zkoušky pro cizince 

Naše škola je akreditována pro jazykové zkoušky, které musí složit cizinci, kteří žádají o trvalý 
pobyt na území České republiky na úrovni A1. Ve školním roce 2021/22 dobíhala zkouška na 
stávající úrovni a to do listopadu roku 2021. Od nového roku je nutná úroveň A2. Akreditaci 
pro tuto úroveň jsme získali až v květnu roku 2022 a zájem o složení zkoušky je velký. Ve 
školním roce 2021/22 skládalo zkoušku 31 uchazečů, z nichž 24 u zkoušky uspělo. 
 

Minimální preventivní program školy 
 
Minimální preventivní program školy je každoročně realizován na základě plánu MPP školy, 
který zpracovává metodik Mgr. Kouba. Program je zaměřen na prevenci proti patologickým 
jevům a v rámci tohoto programu se jednotlivé třídy účastní besed s odborníky, kteří se zabývají 
prevencí těchto jevů. Spolupracujeme s Policií České republiky a různými neziskovými 
organizacemi, které mají tuto problematiku ve své náplni. Snažíme se žáky školy motivovat ke 
sportovním aktivitám a podporujeme činnost charitativního zaměření. 
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Projekt DofE 
 
Naše škola se v roce 2021 zapojila do projektu DofE, kdy vedením celého projektu je Mgr. 
Jana Beranová Šoustarová, která absolvovala nezbytné školení pro vedoucí. Následně byla 
podepsána smlouva mezi naší školou a The Duke of Edinburg International Award Czech 
Republic Foundation o.p.s. V roce 2022 se do programu zapojilo 11 studentek, které zahájily 
aktivity spojené s činností DofE. V rámci dobrovolnictví začaly pomáhat ve školní knihovně. 
V rámci programu jsme navázali spolupráci s místním Gymnáziem a gymnáziem v Kralupech 
nad Vltavou. Činnost v roce 2022 byla završena jednodenním expedičním výcvikem. 
 
 
 
 
Události školního roku 
 
      
     Školní rok 2021/22 byl po dlouhé době opět rokem s fyzickou přítomností žáků ve škole a 
bez restrikcí a omezení. Proto se mohly, tak jako v minulosti realizovat všechny plánované 
akce. 
 
 
Září    
 
Ke konci prázdnin se naše škola zapojila tak jako každý rok do akce Město dětem, které se koná 
tradičně v poslední srpnovou nedělí před koncem prázdnin. Škola prezentuje jazykové 
vzdělávání v jazykové škole a nabízí veřejnosti jazykové kurzy.  Stejně jako v předchozích 
letech byly první záříjové dny ve znamení podzimních státních maturit, kdy naše škola funguje 
jako škola spádová. První ročníky zahájily školní rok adaptačním kurzem v chatové osadě Malý 
Ratmírov, kde jim program zajištovala externí firma. Třetí ročník obchodní akademie 
absolvoval provozní praxi ve vybraných firmách a  celá škola se zapojila do sportovního 
dopoledne na zdejším sportovním stadionu. 
 
Říjen 
 
Měsíc říjen je pro školu tak jako každý rok ve znamení dne otevřených dveří. I v tomto roce 
jsme připravili pro zájemce o studium prohlídku učeben a prostor naší školy. Zájem o studium 
na naší škole je standardní a počet potencionálních návštěvníků se pohybuje kole 150. Kromě 
této akce se vybrané třídy účastnily návštěvu jindřichohradeckého muzea a programově 
zaměřené besedy v městské knihovně. 
 
Listopad 
 
V listopadu pořádá škola třídní schůzky všech ročníků a seznamuje rodiče se studijními 
výsledky žáků za první čtvrtletí školního roku. Třída 2. C a 2. B  se účastnily tematicky 
zaměřené exkurze do muzea v Táboře, kde se seznámily s dějinami husitského hnutí. První 
ročníky navštívily městskou knihovnu a třetí ročníky čerpaly odborné poznatky v České 
spořitelně. Školní tým se účastnil florbalové soutěže v Třeboni. 
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Prosinec 
 
Návštěva Národního divadla v Praze byla pro čtvrté ročníky přípravou na maturitní zkoušku 
z českého jazyka. V rámci protidrogové prevence se druhé ročníky zúčastnily besedy se 
zástupem policie a besedovali na téma drogové závislosti. Závěr roku byl ve znamení 
sportovních soutěží a to tradiční soutěž v badmintonu pro všechny třídy školy, dále pak soutěž 
ve futsalu, která se konala v Soběslavi. Vyučující připravili projektový den v rámci programu 
Erasmus +. V letošním roce se nekonala tradiční vánoční besídky z obavy před možným 
šířením virového onemocnění. 
 
Leden 
 
Leden je měsíc, kdy se uzavírá klasifikace za první pololetí a tomu je podřízena i veškerá 
aktivita školy. Pro žáky naší školy byla uspořádána soutěž v zeměpisných znalostech a zbyl i 
čas na uspořádání olympiády v anglickém. jazyce.  Náš student se umístnil v okresním kole  na 
prvním místě a postoupil do kraje. Pololetí jsme uzavřeli předáním výpisů známek a 
jednodenními pololetními prázdninami. 
 
Únor 
 
Ekonomická soutěž Unisim, byla hlavní akcí měsíce února. V této soutěži naši žáci dosahují 
stabilně velmi dobrých výsledů a ne jinak tomu bylo i v tomto roce. V posluchárně naší školy 
jsme uspořádali besedu k programu Dofe, do kterého se naše škola zapojila pod vedením paní 
Beranové Šoustarové. I když jsme v tomto programu nováčci, nechybí nám odhodlání 
dosahovat stejně dobrých výsledků jako zdejší gymnázium. Ze sportovních soutěží bych chtěl 
jmenovat florbalovou soutěž v Českých Budějovicích. 
 
Březen 
 
V rámci programu Erasmus+ se skupina našich žáků zúčastnila dalšího setkání, tentokrát ve 
Španělsku, tématem setkání bylo hospodaření s vodou. Po jarních prázdninách žáci druhých 
ročníků navštívili divadelní představení v Praze. Zajímavou akcí byla beseda s kastelánem 
zdejšího zámku, kdy hlavním tématem byl Jindřichův Hradec a jeho památky. Neméně 
zajímavé bylo setkání a beseda se spisovatelkou Janou Poncarovou, kdy součástí besedy bylo i 
autorské čtení z vlastní tvorby. Na závěr měsíce se konal maturitní ples třídy 4. C a třetí ročníky 
absolvovali divadelní představení v Praze. 
 
Duben 
 
Počátek měsíce byl ve znamení programu Erasmus +, kdy naši žáci vyjeli na další setkání 
s účastníky programu, tentokrát do Chorvatska. Hlavním tématem setkání bylo využívání 
recyklovatelného odpadu. Maturanti začátkem měsíce konali písemnou maturitní zkoušku 
z českého a anglického jazyka. Současně probíhalo dvoukolové přijímací řízení ke studiu na 
další školní rok. V tomto měsíci proběhly rovněž informační schůzky pro rodiče a uspořádali 
jsme jazykovou soutěž pro žáky základních škol. 
 
Květen 
 
Tento měsíc je ve znamení maturitních zkoušek, kdy v letošním roce maturovali tři ročníky. 
Začátkem měsíce jsme navštívili partnerskou školu ve Francii v rámci programu Erasmus+, 
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náplní programu je poznávání kulturního dědictví. V tomto měsíci vykonávají žáci druhých a 
třetích ročníků svoji provozní praxi ve vybraných podnicích. Koncem měsíce jsme se rozloučili 
s maturanty, kdy v kapli Máří Magdaléna dostali maturitní vysvědčení. 
 
Červen 
 
V závěru školního roku se realizovaly tematické exkurze jednotlivých ročníků, žáci navštívily 
Prahu a Tábor. Pro žáky prvních ročníků jsme zorganizovali ve spolupráci se střední 
zdravotnickou školou den první pomoci. Pro zájemce z řad studentů se konala státní zkouška 
v psaní na klávesnici a konala se i jazyková zkouška pro cizince nutná pro získání povolení 
k trvalému pobytu. Na rozdíl od předchozích let proběhl školní rok standardním způsobem bez 
epidemiologických omezení. Doufáme, že situace vydrží i celý následující školní rok. 
 
 
          
      
Výsledky inspekční a kontrolní činnosti 

Ve školním roce 2021/22 neproběhla na naší škole žádná prezenční inspekční činnost. 
Průběžně se účastníme inspekčního zjišťování on- line, které je organizováno ČŠI. V průběhu 
roku neproběhla ani jiná kontrolní činnost. 

Autoevaluace školy 

Autoevaluace školy se týká těchto oblastí: 

1) podmínky ke vzdělávání, 

2) průběh vzdělávání, 

3) kvalita sboru a managementu 

 

ad1) 
 
naše škola  je dostatečně vybavena pro kvalitní výuku podle příslušných ŠVP. V minulých 
letech jsme investovali nemalé finanční prostředky jak to výpočetní, tak do audiovizuální 
techniky a v současné době není potřeba žádných nových investic do této oblasti. To však 
neznamená, že bychom měli být se vším úplně spokojeni. Naší dalším cílem je vybavit 
posluchárnu tak, abychom v tomto prostoru mohli kompletně vyučovat předměty z oblasti 
přírodních věd. Vybavení posluchárny již neodpovídá současným požadavkům a investice do 
dalšího vybavení v současné době přesahuje naše možnosti. Škola v současné době naráží na 
nedostatek prostoru pro výuku, který by se dal zčásti řešit mobilní učebnou, pro kterou by byl 
prostor na našem školním dvoře. Ale i v tomto případě jsou limitující finanční prostředky. 
V současné nelehké době bude velice složité posunout se v této oblasti dále, protože větší část 
přidělených finančních prostředků budeme muset použít na nákup energií. Nejpalčivějším 
problémem v současné době jsou nevyhovující okna v přístavbě, kdy jsme se dostali do situace, 
že nám do těchto prostor zatéká. Společnou snahou s Městem Jindřichův Hradec, které je 
vlastníkem budovy jsme v loňském roce situaci řešili. Na opravu byly přiděleny finanční 
prostředky, ale nepodařilo se zajistit firmu, která by investici provedla. Tento problém se 
zákonitě přenáší do dalšího roku, kdy budeme hledat odpovídající řešení. 
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Ad2) 
 
V tomto školním roce jsme se konečně vrátili k normální výuce, která nebyla poznamenána 
opatřeními souvisejícími s covidovou epidemií. Celý školní rok proběhl standardním způsobem 
a všichni jsme se vrátili k běžným aktivitám, na které jsme byli v minulosti zvyklí. Pokud 
budeme hodnotit distanční výuku v předchozích letech, můžeme konstatovat, že jsme výuku i 
za tak složitých podmínek zvládli tak, aby výsledky za normálního stavu odpovídali běžnému 
standardu. Je přirozené, že tyto výsledky byly u některých žáků horší, ale celkové výsledky 
hodnocení žáků na konci školního roku jsou velmi dobré. Přehled vzdělávání v tomto školním 
roce je sumarizován v předchozí části výroční zprávy hovoří za vše. Stejně tak maturitní 
zkoušky se nevymykají dlouholetému průměru. Tak jako každý rok činí žákům problém 
matematika. I přes to, že celková hodinová dotace matematiky je dostatečná a většina zájemců 
o maturitní zkoušku využívá i individuální konzultace, není úspěšnost uspokojivá. Velká část 
letošních maturantů využila možnost nahradit jazykovou zkoušku certifikátem z cizího jazyka. 
To svědčí o kvalitní výuce cizích jazyků. V tomto školním roce část žáků využila možnost 
doučování v některých předmětech, které ohrožovaly studijní výsledky. Jednalo se především 
o matematiku, český jazyk a odborné předměty. Velká pozornost byla věnována žákům se 
specifickými vzdělávacími potřebami. Pro tyto žáky byly vypracování individuální studijní 
plány, které respektují požadavky pedagogicko- psychologické poradny. Výchovná poradkyně 
průběžně sleduje studijní prospěch těchto žáků a případné problémy řeší s jejich zákonnými 
zástupci. Musíme konstatovat, že těchto žáků v poslední době značně přibývá. Všichni 
vyučující se snaží vyučovat s pomocí moderních výukových metod a prostředků. Pro jednotlivé 
předměty máme zajištěny výukové programy a kromě toho se snažíme doplnit výuku tematicky 
zaměřenými exkurzemi. Především v oblasti přírodních věd je široká škála aktivit, které 
vhodným způsobem výuku doplňují. Soustavně se snažíme posilovat matematickou 
gramotnost. Matematická gramotnost je úzce provázána s ostatními přírodovědnými předměty 
a je důležité  respektovat mezipředmětové vztahy. Škola  je v současné době zapojena do třech 
mezinárodních projektů v programu Erasmus+. První program s názvem We want to be a 
modern European school je zaměřen na jazykovou přípravu vyučujících. Přidělené prostředky 
byly využity na zahraniční jazykové stáže učitelů. Cílovými zeměmi pro výuku byla Malta, 
Skotsko Walles. Druhý program je zaměřen na poznávání kulturního dědictví mezi zeměmi. 
Naše škola má dlouholetou spolupráci s Francií a díky programu Protection of our cultural 
heritage měli naši žáci poznat na výměnném pobytu krajinu našich přátel a naopak naše škola 
hostila skupinu žáků z Francie. Třetí program s ekologickou tématikou a názvem We go Green 
realizují navzájem následující evropské státy: Chorvatsko, Slovinsko, Norsko, Německo, 
Španělsko a Česká republika. Jednotlivé státy organizují setkání účastníků z ostatních zemí a 
každé setkání má svůj ekologický program. Naše škol se pod vedením pana PhDr, Františka 
Jantače účastnila setkání ve Španělsku a Chorvatku a naše škola v měsíci květnu hostila 
účastníky ostatních zemí. Kromě těchto projektů jsme v loňském roce zakončili program 
z výzvy OPVV, kterého se naše škola rovněž účastnila a který byl zaměřen kromě jiného na  
další vzdělávání pedagogických pracovníků. Programy Evropské Unie umožňují realizovat 
vzdělávací akce, které by škola z vlastních finančních prostředků nikdy nemohla uskutečnit. 
 
 
Ad3) 
 
V současné době zaznamenáváme určitý pohyb ve složení pedagogického sboru, někteří 
kolegové dosahují důchodového věku a končí s dráhou učitele. Tento trend se bude ještě 
prohlubovat, protože složení pedagogického sboru z hlediska věku není optimální. V současné 
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době není jednoduché najít kvalifikovaného a aprobovaného učitele a tato situace se bude 
v následujících letech pravděpodobně ještě zhoršovat. 
Na druhé straně zaznamenáváme soustavnou snahu učitelů o prohlubování kvalifikace. Díky 
prostředkům z operačních programů Evropské Unie není problém  s financování. Problémem 
je  spíše to, že není dostatečná nabídka vzdělávacích programů pro určité aprobace. 
Autoevaluační průzkumy nám ukazují, že učitelé jsou se svou prací i se svými výsledky 
spokojeni, pracovní prostředí nevykazuje žádné znatelné nedostatky a pracovní klima 
podporuje pracovní úsilí. Stejně tak je prostředí a vybavenost školy hodnoceno ze strany žáků 
a rodičů. Opět zde narážíme na nedostatek prostoru a absenci vlastní tělocvičny. Nemůžeme 
být  spokojeni  s komunikací s rodiči. Tato komunikace se omezuje na sledování vnitřního 
informačního systému Bakalář a to i v některých případech velice sporadicky. Nepodařilo se 
nám vytvořit platformu, která by zvýšila zájem rodičů o činnost školy a zapojila je to vnitřního 
dění a života školy. Účast na rodičovských schůzkách je velice nízká a zájem o to nějakým 
způsobem se zapojit do života školy prakticky nulový. Přínosem je to, že se na naší škole 
nevyskytují sociálně patologické jevy a ani jsme nezaznamenali známky šikany. 
Vedení školy je tvořeno ředitelem školy a zástupcem ředitele. Malý tým musí zvládnout větší 
množství úkolů, ale na druhé straně se operativně rozhoduje a přijímá opatření bez zbytečné 
prodlevy. Řídící činnost je časově náročná a klade značné nároky na znalosti z různých oblastí 
lidského života. Na druhé straně je příjemné, že zaměstnanci školy vedení školy respektují a 
spolupráce je oboustranně přínosná a nekonfliktní. 
 
 
 
 
Závěr 
 
Loňský školní rok nevykazoval oproti předchozím normálním obdobím žádné výrazné změny. 
Dokázali jsme eliminovat nepříznivý dopad covidového období na výuku, což můžeme doložit 
studijními výsledky za poslední období i výsledky maturitních zkoušek. K žákům, kteří měli 
v tomto období studijní problémy, bylo přistupováno individuálně a byla jim poskytnuta 
podpora formou doučování anebo individuálních konzultací. Stále intenzivně pracujeme s žáky 
se specifickými potřebami a podporujeme i nadané žáky. Učitelský sbor je stabilní, plně 
kvalifikovaný a aprobovaný. Podmínky pro vzdělávání jsou velmi dobré, klima školy podporuje 
přátelské a neformální vztahy ve škole. 
 
 
 SRPŠ 
 
Sdružení rodičů a přátel v tomto školním roce pracovalo normálním způsobem a finančně 
podporovalo aktivity, které jsou z hlediska školy přínosné a posilují dobré jméno a image školy. 
Příspěvek od rodičů byl ve stejné výši, tak jako v předchozích letech. 
 
Projekty školy 
 

Škola je v tomto období zapojena celkem do čtyř projektů. Dobíhajícím projektem je šablona 
výzvy 65 zaměřená na další vzdělávání pedagogických pracovníků. Tento projekt by měl být 
ukončen v měsíci říjnu, ale předpokládáme jeho prodloužení do příštího roku. Ve školním  roce 
2020/21  jsme se zapojili do tří projektů v programu Erasmus. Prvním projektem je spolupráce 
s partnerskou školou ve Francii s názvem Protection of our culturual heritage. Dalším 
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programem je program zaměřený na jazykovou přípravu učitelů. Tento program We want to be 
a modern Eeuropean school bude ukončen na podzim roku 2021. Nakonec je to program 
zaměřený na ekologické aktivity a to ve spolupráci s Německem, Španělskem, Norskem, 
Chorvatskem, Slovinskem a Srbskem s názvem We go green tento program probíhá. Zájemci 
o výuku německého jazyka se mohli v rámci projektu   Společný jazyk – společná budoucnost 
ve spolupráci s VŠTE v Českých Budějovicích  přihlásit do kurzu tohoto jazyka. Třináct 
zájemců z 1. - 3. ročníků absolvovalo třicet dvouhodinových lekcí. Je škoda, že závěrečného 
setkán v Bavorsku se nemohla naše škola zúčastnit. Garantkou programu je Mgr. Jana 
Imberová. 

Úrazy 

Za sledované období jsme nezaznamenali žádný pracovní úraz zaměstnanců. Pokud se týká 
žáků, měli jsme tři drobné úrazy a všechny v souvislosti s výukou tělesné výchovy. 

 
 
 
 

Hospodaření školy 

Příděl finančních prostředků na provoz od zřizovatele postačuje pro financování potřeb školy 
ve školním roce. Se stoupající inflací se navyšují i ceny a z tohoto důvodu bude nezbytné 
finanční prostředky v rozpočtu nevýšit. Pokud se týká prostředků na přímé výdaje, které kraj 
rozděluje z přídělu ministerstva, plně pokrývají potřeby školy. S rostoucími výkony se zvyšuje 
i příděl na přímé mzdy a v současné době nám zbývají i prostředky na nenárokové složky mzdy. 
Rozpočet školy je v tomto ohledu vyrovnaný a do konce roku vyčerpáme veškeré přidělené 
prostředky. Při současné systému dosahuje škola i přiměřeného zisku a to především z jazykové 
školy, pronájmu učeben a jazykových zkoušek cizinců. 
 

 

 

 

 

 

Vybrané položky rozvahy k 30. 6. 2022 v tisících Kč 

 

Položka aktiv Kč Položka pasiv Kč 

Aktiva celkem 18.808 Pasiva celkem 18.808 

Stálá aktiva 9.100 Vlastní kapitál 3.269 

DNM 266 Jmění účetní jednotky 621 

DHM 8.732 Fondy 1.814 
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Finanční majetek  Výsledek hospodaření 285 

Oběžná aktiva 7.056 Cizí zdroje 216 

Zásoby 0 Krátkodobé závazky 14.383 

Krátkodobý finanční majetek 4.577   

 

 

 

 

 

 

Vybrané  položky výsledovky k 30. 6. 2022 v tis. Kč 

 

Náklady Kč Výnosy Kč 

Spotřeba materiálu 202 Výnosy z prodeje služeb 188 

Spotřeba energie 115 Výnosy z pronájmu  

Opravy a udržování 16 Čerpání fondů 14 

Ostatní služby 1.300 Finanční výnosy 2 

Mzdové náklady 2.406 Výnosy z transferů 11.912 

Zákonné soc. pojištění 2.406 Výsledek hospodaření 285 

Odpisy DM 75   

Náklady celkem 11.928 Výnosy celkem 12.213 

 
 
Sledované období je z hlediska hospodaření poznamenáno snižováním nákladů, což je 
způsobeno úsporami, o které se snažíme v souvislosti s rostoucími cenami vstupů. V tomto roce 
jsme nerealizovali žádnou významnou opravu, nebo údržbu. Z prostředků majitele budovy byly 
opraveny nevyhovující okenní parapety a byly opět zahlazeny otvory, které do zateplení budovy 
dělají hnízdící ptáci. Dále byly opraveny kazety na fasádě nad hlavním vchodem budovy. 
Specializovaná firma zahájila renovaci hlavního vchodu do budovy a opravu sochy Merkura 
nad hlavním vchodem. Tato akce je opět hrazena z prostředků Města Jindřichův Hradec. 
Plánovaný nákup nábytku do kabinetu K 11 byl odložen pro nedostatek finančních prostředků 
a stejně tak částečná obnova posluchárny školy. 
Pokud se týká použití fondů, tak byl čerpán pouze FKSP a to především na příspěvky na 
stravování a na sportovní a relaxační aktivity. Rezervní fond bude pravděpodobně požit na 
úhradu zvýšených cen za elektrické energie. 
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Fotogalerie školních akcí 

 
Exkurze do Prahy 
 

 
Beseda se spisovatelkou Janou Ponocovou 
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Soutěž v anglickém jazyce pro ZŠ 
 

 
Mistrovství ČR v psaní na klávesnici 
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Návštěva divadelního představení v Národním divadle v Praze 
 

 
Soutěž Ekonomický tým 
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Soutěž UNISIM 
 

 
Soutěž Talenti 
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Projektový den v Národní galerii 
 

 
Projektový den v Národní galerii  
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Projektový den ve škole 
 

 
Projektový den K1 
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Projektový den K1 
 

 
Naši žáci ve Španělsku (projekt Erasmus+) 
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Prezentace projektu v Chorvatsku 
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Naši žáci v Norsku (projekt Erasmus+) 
 

 
Naši žáci ve Francii 
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Předávání maturitních vysvědčení 
 

 
Předávání maturitních vysvědčení 
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Tým OA TGM 

 

 


